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 نودوهشتمین جلسه شورای شهر 

تهــران تحت تأثیــر افزایــش گزارش
ساخت وسازهای غیرمجاز به ویژه 
شمال شهر برگزار شــد. در این میان تعدادی از 
اعضای شورا هم صحبت از سواستفاده برخی  از 
اغتشاشات اخیر برای انجام عملیات ساختمانی 
غیرقانونی را مطرح کردند. این در حالی است که 
روزنامه همشــهری هم در روزهای گذشته طی 
گزارشــی درباره ساخت وساز غیرمجاز در شمال 

شهر تهران هشدار داده بود.
به گزارش همشهری،  نخســتین عضو شورا که 
دیروز نسبت به ساخت وسازهای غیرمجاز واکنش 
نشــان داد مهدی عباســی، رئیس کمیسیون 
شهرسازی و معماری شــورا بود و با به کاربردن 
عبارت »شــروع دومینوی ساخت وساز غیرمجاز 
در پایتخت« گفت: »نظارت های ما نشان می دهد 
 طی مــدت اخیر شــرایط در این حــوزه وخیم 

شده است.« 
ناصر امانی، رئیس کمیته تشکیلات و منابع انسانی 
شــورا نیز عنوان کرد:  »دیروز)یکشنبه( برخی از 
مسئولان استان با ما تماس گرفتند و گفتند در 
منطقه19 هســتیم و چرا شــورا و شهرداری در 
رابطه بــا موضوع ساخت وســاز غیرمجاز در این 
منطقه کار جدی و تعیین کننده ای انجام نداده اند؟ 
توقع دوســتان این بود قبل از اینکه استانداری و 
فرمانداری وارد این موضوع شوند، شهرداری تهران 
ورود کند و مانع ساخت وسازهای غیرقانونی شود. 
بنده توضیحاتی خدمتشان دادم و گفتم شهردار 
منطقه جدیدا به آنجا آمده و با توجه به اینکه در 
حوزه شهرســازی صاحب نظر و از پیشکسوتان 
حوزه شهرسازی شــهرداری تهران است، حتما 

برنامه خواهد داشت و مانع این کار می شود.« 
امانی در ادامه صحبت هایش درباره ساخت وساز 
غیرمجاز در منطقه19 گفت: »نظر آنان این بود 
که شهرداری منطقه به تنهایی توان برخورد با این 
موضوع را ندارد و جریانات اخیر باعث شده عده ای 
در پناه و تحت تأثیر توجه نهادهای نظارتی به آن 
موضوع، اندکی نظارتشان در این حوزه کمتر شود. 
روز جمعه از منطقه19 تماس داشتیم و مردم به 
ما آدرس دادند که پشــت فلان مجموعه در روز 
جمعه در حال ساخت وساز هستند و همان موقع 
به آقای فرهادی اطــلاع دادم و گفتند در جریان 

بوده و در حال پیگیری هستیم.«
پس از آن، رئیس شورای شــهر تهران خواستار 
اقدام جدی و قاطعانه شهرداران مناطق مختلف 
تهران در برابر ساخت وســازهای غیرمجاز شد.  
مهدی چمران گفت: »تشکر می کنم از یادآوری 
این موضوع توسط آقای عباسی و نیز تلاش های 
شــهردار منطقه19 تهران به ویژه در این ایام که 
با همکاری نیروی انتظامی و دادســتانی سخت 

ایستادگی کردند.«

 او تأکید کرد: »امیدواریم در مناطق دیگر تهران 
نیز اقدامات و تلاش های اینچنینی صورت بپذیرد 
تا شاهد مناطقی مانند »مرتضی گرد« نباشیم که 
ساخت وسازها انجام شود و در نهایت بگوییم کاری 
است که انجام شده و دیگر نمی توان اقدامی کرد. 
این تنها یک نمونه است. در سایر نقاط نیز شاهد 

این اقدامات متخلفانه بوده ایم.« 
 چمران،اضافه کرد: »درخواســت ما از شهردار 
تهران و شــهرداران دیگر این اســت که به جد و 

قاطعانه مقابل ساخت وسازهای غیرمجاز بایستند. 
اینها مردم عادی نیستند، بلکه مافیا هستند که 
از این اقدام سودهای فراوانی عایدشان می شود. 
عده ای هم از شهرستان ها آمده و ناآگاهانه در تله 
این افراد قرار می گیرند و امــوال خود را به دلیل 
کلاهبرداری آنها از دســت می دهند و در نهایت 
چیزی که نصیبشــان می شود ســاختمان های 

ناایمن و بسیار فرسوده است.«
 به گــزارش همشــهری، طی 10روز گذشــته 
شهرداری تهران برای مقابله با سودجویان عرصه 
ساخت وساز به ویژه در شــمال پایتخت، در گام 
نخســت با همراهی نیروی انتظامی گیت هایی 
را برای کنتــرل ورود و خــروج مصالح به برخی 
از محدوده هــا مثل گلابدره نصب کرده اســت. 
همچنین ســازمان بازرسی شــهرداری تلاش 
می کند تا از طریق شــبکه جدیدی تحت عنوان 
»شــبکه نظارین« از شــهروندان و شــورایاران 
گزارش های لحظــه ای و دقیقــی را برای رصد 
محله ها و اقدامات تخلف گونه حوزه شهرســازی 

انجام دهد. 

ذره بین شورا روی ساخت وسازهای غیرمجاز
اعضای شورای شهر تهران نسبت به سوءاستفاده برخی برای ساخت  وسازهای غیرمجاز در ناآرامی های اخیر واکنش نشان دادند 

آنجا که معلولیت محدودیت نیست
 »معلولیت، محدودیت نیست«؛ همه ما بارها این شعار را شنیده ایم 
اما اینکه چقدر برای کمک به این قشر مهم از جامعه و تحقق این 
شــعار تلاش کرده ایم جای فکر دارد. اگرچه تمام دســتگاه ها و 
سازمان های دولتی در زمینه مناسب سازی شهر برای جانبازان و 
معلولان جسمی-حرکتی مسئولیت دارند اما بدون شک شهرداری 
پایتخت همواره در این زمینه پیشگام بوده است. مناسب سازی 
معابر منطقه از سال97 تاکنون بالغ بر 38کیلومتر و برنامه ریزی 
برای مناسب ســازی  یک کیلومتر دیگر تا آبان ماه1401 ازجمله 
اقدامات شهرداری منطقه7 در زمینه خدمت به این عزیزان است.

همچنین طبق برنامه1401، اصلاح 3ساختمان)شــامل یک 
ساختمان اداری و یک سرای محله و یک فرهنگسرا( با پیشرفت 

90درصد انجام شده که به زودی مورد بهره برداری قرار می گیرد.
با توجــه به آنکــه نامناســب بودن فضــای شــهری علاوه بر 
محدودیت های حرکتی تأثیرات ســوء روحی و روانی نیز برای 
این افراد دارد، توجه به جزئیــات در برنامه ریزی برای معلولان و 
جانبازان از اهمیت ویژه ای برخوردار اســت. بر این اساس توجه 
به جزئیاتی همچون نصب هندریل در محل راه پله ها و رمپ ها و 
پرتگاه ها، نوار بساوایی، اجرای رمپ استاندارد، ترمز و شبرنگ پله و 
استانداردسازی  سرویس بهداشتی معلولان، ساختمان های اداری 
و فرهنگی منطقه برای تسهیل دسترسی افراد کم توان همواره در 

دستور کار شهرداری منطقه7 تهران بوده است.
البته با وجــود اینکه طی ســال های اخیر کار هایــی در حوزه 
دسترس پذیری مبلمان شــهری انجام شــده، اما این اقدامات 
پاسخگوی نیازهای معلولان نیست. تاکنون بوستان های صنوبر، 
شهیدنیاکی، مدرس، قصر و ســپیدار برای این افراد آماده شده 
است و بوستان های طالقانی، شهیداحمدی روشن نیز با پیشرفت 
فیزیکی 95درصدي در حال مناسب ســازی  هستند. همچنین 
ساختمان ها شهرداری منطقه7، ساختمان ناحیه3، ساختمان 
ناحیه4، ساختمان ناحیه یک و سرای محله آرامنه مناسب سازی  
شده اند. به هر ترتیب مدیران شهری منطقه با برنامه ریزی های 
کلان تلاش خواهند کردند تا خیابان های این محدوده مهم شهر 
که به نوعی شمال و مرکز تهران را به هم وصل می کند، به عنوان 
یک منطقه پیشرو، جای امنی برای تردد روزانه معلولان و جانبازان 
عزیز باشد. نکته مهم اینجاست که بخشی زیادی از محور تاریخی 
شمیران یعنی خیابان شریعتی در منطقه7 واقع شده و از سوی 
دیگر 5خط اصلی مترو از این منطقه پایتخت عبور می کنند. تفاوت 
چشمگیر میان بخش غربی و شرقی منطقه از لحاظ بافت اقتصادی 
و فرهنگی، وجود محله های باهویت در پیوند با رشد قدیم شهر و 
واقع شدن در پهنه مرکزی شهر تهران و پیوند با استخوان بندی 
مرکز شهر تهران در غرب شریعتی از دیگر ویژگی های جغرافیایی 
و اجتماعی منطقه به حساب می آید که نشان دهنده حضور اقشار 
مختلفی در آن اســت.به امید روزی  که معلولیت برای این افراد 
به معنای واقعی کلمه در شــهر تهران محدودیتی برای این افراد 

نباشد.

 مجتبی شفیعی
 مدیرعامل سازمان حمل ونقل و 

ترافیک تهران
دربــاره دوچرخه هــای اشــتراکی کــه 
مدتــی اســت در ســطح شــهر فعالیت 
ندارند، باید بگویم کــه مجموعه قبلی 
قراردادشان برای این منظور تمام شده 

و به دنبال شرکت جدید هستیم. 

 علیرضا جاوید
 معاون هماهنگی و امور مناطق

زیرساخت های منطقه ۲۲ جزو ناقص ترین 
زیرساخت ها میان مناطق تهران به شمار 
می رود. این منطقه برخلاف دکور و ظاهر 
شیک، باطنی با زیرساخت های کم دارد. 
مهم تریــن زیرســاخت ها را فاضــلاب و 
ســرانه های خدماتــی و آموزشــی اســت. 
محدودیت هــای ابلاغــی شــورای عالی 
شهرســازی بــرای منطقــه ۲۲ بلاوجــه، 
غیرتخصصی و براساس یک جو سیاسی 
و غیرکارشناسی در سال های قبل اعمال 

شد.

نقل قول خبر

عدد خبر

نصرالله آبادیان؛ شهردار منطقه7مناسب سازی

و  فنــی  معاونــت  شــعبانی  عبــاس 
عمرانی شــهرداری تهران از پیشــرفت 
۸۲درصــدی عملیــات اجرایــی فــاز 
نخســت بزرگراه شــهید بروجردی خبر 
داد و گفت: عملیــات عمرانی در تمام 
مقاطــع بــدون معــارض فــاز نخســت 
بزرگراه شــهید بروجــردی ادامــه دارد و 
تلاش خواهد شــد این معبر بزرگراهی 
۳، ۸ کیلومتری از بزرگراه آزادگان آغاز 

و به میدان جانبازان ختم می شود.

82
درصد

علــی خوشــنود، مدیــرکل تشــخیص و 
وصول درآمد شهرداری تهران از افزایش 
میزان درآمدهای پایدار تهران خبر داد. 
او گفت: با پیگیری ها و اقدامات صورت 
گرفتــه درآمدهــای پایــدار مرکــز، بیش 
از ۲۰۰ درصد نســبت به ســال گذشــته 
افزایش یافته است. هماهنگی و وحدت 
رویــه اخــذ مطالبــات شــهرداری تهــران 
درمناطق۲۲گانه وهمدلی و یکپارچگی 
در همه واحدهای درآمدی و پاسخگویی 

به شهروندان را در اولویت قرار دارد.

200
درصد

نیاز تهران به حداقل 6هزار اتوبوس
در ابتدای جلسه روز گذشته شورای شــهر تهران مهدی چمران در سخنانی ضمن بزرگداشت 
مقام شهدای انقلاب، امنیت و مدافع حرم به ۲۶مهرماه روز تربیت بدنی و ورزش اشاره کرد و ضمن 
تبریک این روز به تمامی ورزشکاران گفت: »ورزش همگانی در کشور ما یکی از پایه های سلامت 
به شمار می رود؛ بنابر این با توجه به اهمیت این مقوله باید ورزش همگانی گسترش بیشتری یابد و 
شهرداری ها باید در این زمینه نقش خوب و مؤثری را بیش از پیش ایفا کنند.« رئیس شورای شهر 
تهران در ادامه با تأکید بر اینکه تعداد اتوبوس های تهران نسبت به شاخص استفاده مطلوب نیست، 
گفت: »متأسفانه بعد از تحویل شــورای چهارم شهر به دلیل عدم مدیریت صحیح با رکود فعالیت 
اتوبوس در حمل ونقل عمومی مواجه شدیم و باید تلاش کنیم حداقل اتوبوس های تهران را به تعداد 

شورای چهارم که ۶هزار دستگاه بود، برسانیم.« 
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